
JAARVERSLAG DOARPSMIENSKIP MANTGUM MAART 2022 – APRIL 2023  
In dit jaarverslag een samenvatting van zaken waar het bestuur van Doarpsmienskip Mantgum 
(DMS) dit bestuursjaar aan heeft gewerkt. Ook algemene zaken die in het dorp spelen zijn hierin 
benoemd.  
 

Statuten  
Als DMS zijn we druk bezig geweest om de statuten te moderniseren en ze aan te passen aan de 
nieuwe regels conforom de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen (WBTR). In een werkgroep zijn 
we bezig geweest om te kijken wat er aangepast moet worden. In maart zijn we naar de notaris 
geweest om te bespreken wat er allemaal in moet en wat er uit kan. Het resultaat ligt er nu en komt 
tijdens de ALV aan de orde.   
 
Wandelpad bij spoor  
Wat zou het mooi zijn als ook het laatste stukje fiets/wandelpad langs de Mantgumervaart verhard 
wordt tot aan het spoor. Samen met inwoner Joost Lottgering zijn we bezig om dit voor elkaar te 
krijgen. ProRail wil meewerken aan verharding als eigenaar van de grond. De gemeente heeft helaas 
laten weten geen rol voor zichzelf te zien. Het Wetterskip was (vanwege de toegang tot het gemaal) 
bereidwillig een bijdrage te doen in de kosten, maar nu de gemeente afhaakt lijkt het erop dat ook 
het Wetterskip dit ook gaat doen. Onze insteek is nog steeds om de kosten tussen de verschillende 
partijen te verdelen.  
 
Wonen  
Het onderwerp wonen bleef ook dit jaar actueel. Het CPO is in afwachting van een uitspraak van de 
Raad van State en Plan Klaversma wacht op goedkeuring van de gemeenteraad en het College van 
B&W. We worden van beide onderwerpen op de hoogte gehouden. Verder hebben we een gesprek 
gehad met Ids Terpstra over Tiny Houses en zijn we hierover in overleg met de gemeente.   
Verder zijn we in gesprek geweest met Elkien en de gemeente om te horen wat de huidige situatie is 
rondom de huuurwoningen en wat er eventueel mogelijk is met nieuwe huurwoningen. Uit cijfers 
bleek dat inwoners niet heel actief zijn met het reageren op vrijgekomen huurwoningen en dat het 
aantal Mantgumers dat staat ingeschreven ook niet heel groot is. Hierdoor is er voor Elkien weinig 
noodzaak om nieuwe woningen bij te bouwen. Wel onderzoeken zij komend jaar of ze hun beleid 
komend jaar willen aanpassen.  
 

Ook is er een gesprek geweest met de gemeente over plekken waar inbreiding mogelijk zou zijn. Of 
deze plekken dan ook gewenst zijn is een tweede punt.  
 
Ondanks de hoge woningprijzen is er het afgelopen jaar wel weer wat meer doorloop geweest in de 
woningen in Mantgum. Wonen is een van de onderwerpen die terecht terugkomt in de nieuwe 
dorpsvisie.   
 
Dorpsvisie  
Sinds de vorige ALV zijn we druk bezig geweest om de dorpsvisie aan te passen. Er zijn drie 
werkgroepen gevormd die druk bezig zijn met hun thema. We hopen de dorpsvisie binnenkort af te 
kunnen ronden en leggen het dan voor aan het dorp. De drie werkgroepen zijn:  

• Omjouwing (Landschap, groen, cultureel erfgoed, duurzaamheid en haven en 
water)  
• Wenjen en wurkjen (Middenstand en ondernemers, wonen, woonklimaat en 
verkeer)  
• Mienskip (sport, bewegen en dorpshuis en verenigingen, kerk, onderwijs en zorg en 
welzijn)  

 



Vergaderingen  
Ook afgelopen jaar hebben we maandelijks vergaderd als bestuur. Soms met gasten erbij, maar 
meestal zonder. We hebben vooral contact gehad met verenigingen over aanvragen vanuit het 
Dorpenfonds, maar ook vragen van inwoners komen voorbij en grotere onderwerpen waarbij we 
contact zoeken met de gemeente.   
 
Webredactie  
Er is een nieuwe webredactie gekomen voor mantgum.com. De vorige redactie heeft na meer dan 
tien jaar afscheid genomen. Mooi dat er drie nieuwe vrijwilligers zijn om de website in de lucht te 
houden.  
 

Openbare ruimte  
Na een vraag vorig jaar op de ALV en ook naar eigen inzicht hebben we contact gezocht met de 
gemeente met de vraag of zij de bankjes willen herstellen en ook prullenbakken op de juiste plek 
willen zetten. Inwoner Robert van den Bergh heeft ons hierbij goed ondersteund en de lijntjes met 
de gemeente onderhouden. Het heeft geresulteerd in 2 nieuwe lantaarnpalen bij de ‘rondweg’ om’e 
terp een nieuwe picknick bank bij Hoxwier en allemaal nieuwe bankjes waar de oude waren 
versleten of kapot. Ook worden de bruggen de komende tijd voorzien van een anti-slip laag.  
Ook zijn we bezig met een nieuw ontwerp voor toeristische informatieborden bij de ingangen van 
het dorp.   
 

Dan enkele algemene zaken:  
In het dorp heeft men ook niet stilgezeten. Er zijn verschillende activiteiten georganiseerd. 
Hieronder een samenvatting:  

• Mantgum heeft de titel van het fijnste treinstation van Friesland gekregen.  
• Het plein voor de Wjukken is aangepast, er is een pluktuin gerealiseerd  
• De restauratie van de kerk en het orgel zijn gereed.   
• De Mantgumer Maten bestonden 25 jaar  
• Er is een paaskermis gehouden  
• De garagesale is een terugkerend evenement in mei.   
• De weg tussen Mantgum – Baard is aangepast met verschillende verkeersdrempels  
• De propeller bij Skillaerd is gerestaureerd  
• Er zijn verschillende activiteiten georganiseerd voor ‘Plan Boppeslach’  
• Het wandelpad rondom het sportveld en ‘plan Boppeslach’ zijn gerealiseerd  
• De Mantgumer Merke is gehouden.   
• Tusken tsjerke en kroech was er weer.  
• Er zijn nieuwe speeltoestellen in de speeltuin geplaatst  
• De bomen van ‘Bosk’ zijn geplant voor plan Boppeslach  
• De Freedkelder is volop in ontwikkeling  
• De weg van de Hegedyk tot aan de ingang van het dorp bij It Bosk is aangepakt door 
de gemeente. Een hele verbetering.  
 

  
  
 


